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”Concret, vorbim de 
un sistem de învățământ 
de origine germană, dedi-
cat absolvenților de gim-
naziu, organizat doar în 
parteneriat cu operatorii 
economici. Fără ei nu se 
poate, pentru că ei sunt 
cei care susțin financiar 
elevii - asigură pregătirea 
practică, bursele de studii 
și alte cheltuieli necesare 
pentru formarea profesi-
onală. Camera de Comerț 

și Industrie Româno-Ger-
mană (AHK România) es-
te reprezentanța oficială 
a economiei germane la 
noi în țară și cea mai ma-
re cameră de comerț bi-
laterală din România. Prin 
urmare, am intrat în par-
teneriat cu AHK România 
pentru dezvoltarea siste-
mului de învățământ du-
al în județul Ilfov. Azi am 
semnat contactul. AHK 
va da consultanță privind 

sistemul dual în județul 
Ilfov: va face o strate-
gie și un plan de acțiune 
pentru implementarea 
învățământului dual, dar 
și o campanie de promo-
vare. Durata contractu-
lui este de patru ani, iar 
valoarea este de aproa-
pe 500.000 de lei, fără 
TVA. ”Sistemul românesc 
de învățământ este ba-
zat pe teorie. Trebuie să 
se reformeze, să se baze-
ze pe lucruri concrete și 
pe cerințele pieței. Sun-
tem un popor cu o minte 
strălucită. Trebuie să cău-
tăm meseriile viitorului și 
să pregătim tineri în do-
meniile unde va fi nevo-
ie de ei. Folosim modelul 
de învățământ dual și așa 
vom fi în câștig. Am fă-

cut demersuri pentru du-
al și anul trecut: dezba-
teri cu firme, discuții cu 
elevi și profesori, chiar și 
o vizită la Școala Profe-
sională Germană «Kron-
stadt» din Brașov - mo-
del de bune practici pen-
tru învățământul dual. 
Cu toate acestea, în pre-
zent avem doar trei cla-

se de dual în județ. Adi-
că, în jur de 80 de elevi. 
Provocarea este ca, pâ-
nă la toamnă, să înlătu-
răm reticențele părinților 
și ale profesorilor - să nu 
mai vadă dualul ca pe 
un învățământ de mâ-
na a doua. Iar firmele 

să înțeleagă că nu ies în 
pierdere, chiar dacă vor 
plăti câte 400 de lei lu-
nar/bursă pentru fieca-
re elev pe care îl susțin. 
Câștigă, în schimb, forță 
de muncă disponibilă și 
bine pregătită!”, mai spun 
reprezentanții CJI.
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Program pentru SmartLab

Este nevoie de ser antidifteric!

Pagini realizate de CarMen iStrate

Smartlab Măgurele 
funcționează în clădirea 
institutului de Fizică 
atomică din Măgurele, de 
luni până vineri, între orele 
9.00 – 18.00. accesul 
copiilor în laborator 

se va face pe bază de 
programare, la adresa 
de e-mail smartlab@
magurelesciencepark.
ro, în grupe de câte 10, 
sub supravegherea unui 
profesor.

„Ministerul Sănătății, 
prin institutul național 
de Sănătate Publică, a 
dispus, la 1 noiembrie 
2019, direcțiilor de 
sănătate publică din 
județele Botoșani, 
Maramureș, Satu Mare, 
Suceava și tulcea 
intensificarea activității 
de supraveghere a 
difteriei, urmare a 
comunicărilor identificate 
privind evoluția unor 
cazuri de îmbolnăvire 
prin difterie în Ucraina”, 
se precizează într-un 
comunicat de presă 
transmis de MS. Conform 
sursei citate, MS a cerut 
Companiei UniFarM să 
demareze, de urgență, 
prin procedură de nevoi 
speciale, o achiziție de 
ser antidifteric pentru 
asigurarea profilaxiei 
specifice în situația 
apariției unor cazuri 

de îmbolnăvire. de 
asemenea, Ministerul 
Sănătății a cerut inSP să 
distribuie prin direcțiile 
de sănătate publică 
tuturor medicilor de 
familie și unităților 
sanitare din județe 
definiția de caz pentru 
difterie, precum și 
obligația de a informa 
imediat telefonic asupra 
cazurilor suspecte la 
dSP județean, care va 
raporta cazul la inSP - 
CnSCBt și va demara 
ancheta epidemiologică. 
MS a mai cerut direcțiilor 
de sănătate publică să 
evalueze de urgență 
situația acoperirii 
vaccinale pentru 
difterie, astfel încât să 
fie identificate zonele cu 
o mai slabă acoperire, 
pentru a interveni cu 
acțiuni de recuperare la 
vaccinare a copiilor.

Preşedintele 
Societăţii Române 
de Microbiologie, 
Alexandru Rafila, 
consideră că 
trebuie schimbat 
şi/sau completat 
actualul mod de 
vaccinare în ţara 
noastră, având în 
vedere că acesta 
”nu încurajează” 
vaccinarea 
categoriilor la risc 
şi a adulţilor şi 
”nu reuşeşte” să 
acopere cererea 
atunci când există 
dorinţa populaţiei 
de a se imuniza.

”Introducerea vac-
cinurilor în sistemul de 
compensare este singura 
soluție, aplicată cu succes 
în celelalte țări din UE”, a 
afirmat, potrivit Agerpres, 
Rafila, cu prilejul celei de 
a 12-a ediții a Conferinței 
Naționale de Microbiologie 
și Epidemiologie. Acesta a 
subliniat că este necesară 

adoptarea unui Plan națio-
nal de acțiune în domeniul 
rezistenței la antibiotice, 
iar Institutul Național ”Ma-
tei Balș” va demara luna 
viitoare un proiect finan-
țat de Guvernul Norvegi-
ei care să poată rezolva în 
mod integrat aceste pro-
bleme. Potrivit președin-
telui SRM, scăderea aco-
peririi vaccinale în Româ-
nia și în alte țări a dus la 
reapariția unor boli trans-
misibile care tindeau către 
eliminare. ”A apărut epi-
demia de rujeolă, în Eu-
ropa și SUA, cazurile de 
difterie din Ucraina și Ma-
rea Britanie. În România, 
acoperirea vaccinală vari-
ază între 65-85% la prin-
cipalele antigene cuprin-
se în Programul Național 
de Vaccinare. 98% dintre 
cazurile de rujeolă din Ro-
mânia, 18.500, au apărut 
la persoane nevaccinate 
sau vaccinate incomplet! 
În plus, gripa a făcut rava-

gii în sezonul 2018 - 2019, 
iar acoperirea vaccinală 
din România la persoanele 
peste 65 de ani abia ajun-
ge la 20%, față de 75% 
recomandat de OMS. Ma-
rea majoritate a adulților 
și copiilor continuă să nu 
fie vaccinați. Aceasta de-
termină costuri enorme 
pentru sistemul de sănă-
tate, produce suferințe și 
decese - 199 numai în se-
zonul precedent”, a expli-
cat medicul.

Educarea 
personalului 
medical și 
informarea 
populației

Alexandru Rafila es-
te de părere că informa-
rea și educarea persona-
lului medical și a publicu-
lui sunt ”esențiale pentru 
reușita” programelor de 
sănătate publică din do-

meniul bolilor infecțioase. 
Totodată, acesta susține 
că dorește introducerea 
cât mai rapidă a educației 
pentru sănătate în școlile 
din România. ”Raportăm 
de 10 ori mai puține in-
fecții decât media UE, iar 
bacteriile multi-rezisten-
te izolate în cazul infecți-
ilor invazive, grave repre-
zintă unele din cele mai ri-
dicate procentaje din UE. 
(...) Organizarea cât mai 
rapidă de laboratoare sau 
compartimente de micro-
biologie care să aparțină 
spitalelor publice, încadra-
te cu medici microbiologi/ 
medici de laborator care 
să poată colabora cu epi-
demiologul și cu respon-
sabilul de prescrierea an-
tibioticelor din spital (me-
dic de boli infecțioase), pe 
baza protocoalelor și pe 
baza cunoașterii situați-
ei din fiecare spital repre-
zintă soluția problemei”, a 
mai spus medicul.

Schimbarea modului de vaccinare, 
o soluţie  pro‑imunizare?

Dual, în variantă nemțească!
”Astăzi lansăm provocarea de a organiza altfel 
învăţământul dual din Ilfov. Mai exact, ne angajăm 
că vom lucra nemţeşte”, anunţă reprezentanţii 
Consiliului Judeţean Ilfov (CJI) după semnarea 
cu reprezentanţii Camerei de Comerţ Româno-
Germane (AHK România) a unui parteneriat prin 
care elevii să înveţe la şcoală o meserie şi să aibă 
un loc de muncă asigurat, dacă se ţin de treabă.


